
Na porade s regiónmi dominovala téma modifikácie
Strategického plánu

Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora v polovici júna uskutočnila poradu so svojimi
regionálnymi poľnohospodárskymi a potravinárskymi komorami. Riaditelia v regiónoch si mohli
vypočuť aktuálne informácie z viacerých oblastí, ktoré sa týkali najmä modifikácie Strategického
plánu či kampane 2023.

Výkonný podpredseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Andrej Gajdoš priblížil
zástupcom jednotlivých regionálnych komôr aktuálnu situáciu v oblasti ekoschém a dobrých
poľnohospodárskych a environmentálnych podmienok (GAEC).

„Existuje možnosť, že v rámci GAEC 8 môže pre budúci rok dôjsť k zníženiu úhorovania pôdy o 1%
a teda k zvýšeniu obhospodarovania pôdy a produkcie na nej. Som rád, že ministerstvo uznalo našu
požiadavku korigovať pôvodne navrhnuté výmery. Tzv. citlivé obdobia máme spomedzi krajín EÚ
nastavené najprísnejšie. Budeme preto ešte argumentovať na ministerstve pôdohospodárstva a aj
v Bruseli, aby nám uznali niektoré výnimky. Nepamätám si z minulosti, že by sme museli riešil až
také komplikované podmienky, ako máme v tomto období,“ uviedol počas porady Andrej Gajdoš.

Ústredný riaditeľ SPPK Jozef Artim priblížil aktivity, ktoré súvisia s modifikáciou Strategického plánu
SPP 2023-2027. „Času nazvyš nebolo, komora sa preto od začiatku roka snažila urobiť maximum
počas rokovaní s ministerstvom pôdohospodárstva, aby sme skorigovali strategický plán a čo
najpresnejšie ho ušili na mieru pre slovenských poľnohospodárov a potravinárov. Ak by sme čakali
s touto modifikáciou a nevyrokovali zmeny do leta, tak by sa mohlo stať, že by sa rokovania až príliš
predĺžili a zmeny by mohli byť implementované až od roku 2025. Verím, že žiadne personálne zmeny
na ministerstve nezmiernia tlak na uplatnenie modifikácie už od roku 2024,“ dodal ústredný riaditeľ.

Prítomní riaditelia sa počas porady dozvedeli aj informácie ohľadom výzvy na kadávery či refundácie



časti ročného poistného. V tomto roku je na toto opatrenie alokovaných 15 mil. eur, čo je oproti stavu
z minulého roka (8 mil. eur) výrazné navýšenie.

„Výzva je otvorená do 26. 6. Sme zvedaví, nakoľko tento ústretový krok zvýši poistiteľnosť
v poľnohospodárstve,“ doplnil Jozef Artim.

Ján Baršváry z Odboru poľnohospodárstva a služieb SPPK informoval počas porady o zahraničných
aktivitách SPPK. Komora sa zúčastnila zasadania agropotravinárskych samospráv krajín V4, kde sa
riešila opäť situácia ohľadom dovozov ukrajinských komodít na spoločný európsky trh. Pred týždňom
(9. júna) sa spolu s výkonným podpredsedom SPPK A. Gajdošom zúčastnil aj rokovania Konzorcia
s českými samosprávnymi organizáciami v Prahe.

„Plánujeme usporiadať európsku občiansku iniciatívu, v rámci ktorej chceme, aby dovážané
potraviny a agrárne komodity z tretích krajín boli vyrobené za rovnakých podmienok ako v EÚ. Je to
náročná vec z hľadiska legislatívy, keďže zmeny musíme riešiť v súlade so zmluvou s EÚ. Do
iniciatívy sa musí zapojiť minimálne sedem krajín a vyzbieraných podpisov od Európanov musí byť
minimálne jeden milión. Až následne sa možnými zmenami môže zaoberať Európsky parlament,“
uviedol Ján Baršváry.

Ďalšou mimoriadne závažnou témou bude predstavenie novej SPP platnej po roku 2027, jej prvé
náčrty sa plánujú zverejniť už na jeseň.

Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora pokračuje v monitoringoch všetkých druhov
škôd na poľnohospodárskych plodinách. Počas porady sme preto vyzvali jednotlivé regionálne
komory, aby priebežne počas roka údaje zapisovali do online tabuliek.

„Tieto údaje nám môžu poslúžiť aj ako argumentácia v prípade, ak by MPRV SR chcelo vypísať
nejakú novú formu pomoci,“ priblížil zámer Martin Rovaš z Odboru poľnohospodárstva a služieb
SPPK.

Prítomní riaditelia si v druhej časti porady vypočuli nové informácie z oblasti potravinárskej či
pozemkovej legislatívy, z oblasti odborného vzdelávania a prípravy a zoznámili sa aj s mediálnymi
aktivitami, ktoré pripravuje komora počas druhej polovice roka.

 


